
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer Duijs, mevrouw de Graaff, 

 

U hebt het college op 17 april 2025 april 2025 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over 

de demonstratie van Extinction Rebellion bij de veevoederfabriek in Ravenstein. In deze brief 

beantwoord ik uw vragen puntsgewijs. 

 

Vraag 1  

Was het college vooraf op de hoogte van de geplande actie van Extinction Rebellion bij De Heus?  

Antwoord: Nee. 

  

Vraag 2 

Is er contact geweest met de organisatie voorafgaand aan of tijdens de blokkade? Zo ja, wat is er 

besproken?  

Antwoord: Nee, de demonstratie was niet van te voren aangekondigd.    
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Vraag 3 

Wat is de inschatting van het college over de impact van de blokkade op de bedrijfsvoering van 

De Heus en op de omgeving (bijv. verkeershinder, veiligheid)?  

Antwoord: Tijdens de demonstratie is er een paar keer een situatie ontstaan waarbij 

medewerkers van de Heus contact hebben gezocht met de demonstranten. De toegang tot het 

terrein was door de demonstranten dusdanig verspert dat het op een normale wijze oprijden van 

het terrein niet mogelijk was. 

 

Vraag 4 

Hoe heeft de politie en/of gemeente opgetreden tijdens deze actie? Is er handhavend opgetreden 

tegen de blokkade?  

Antwoord: Het gaat hier om een demonstratie. De politie is ter plaatse geweest om de 

demonstratie goed te laten verlopen. Er is niet handhavend opgetreden. 

  

Vraag 5 

Welke gevolgen had de actie voor medewerkers van De Heus en voor de bewoners van 

Ravenstein?  

Antwoord: Er was tijdens de demonstratie geen vrachtvervoer mogelijk van en naar het bedrijf. 

De demonstratie heeft, voor zover bij ons bekend, geen gevolgen gehad voor de inwoners van 

Ravenstein. 

  

Vraag 6 

Hoe ziet het college de balans tussen demonstratierecht en het beschermen van ondernemers en 

inwoners tegen ontwrichtende acties? 

Antwoord: De gemeente kijkt altijd naar de wet. Demonstreren is een grondrecht. Op basis van 

de Wet openbare manifestaties is het mogelijk om voorschriften/beperkingen te verbinden aan 

demonstraties. Tijdens een demonstratie is de burgemeester bevoegd aanwijzingen te geven en 

indien nodig een demonstratie te beëindigen. 
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Dat kan echter alleen: 

 1. Om de gezondheid te beschermen. Hierbij gaat het vooral om de volksgezondheid. 

Deze beperkingsgrond kan bijvoorbeeld worden toegepast als er sprake is van een 

epidemie of een pandemie, zoals de coronacrisis.  

 2. In het belang van het verkeer. Hierbij moet het gaan om meer dan alleen een lichte 

verstoring van het verkeer. Dat een demonstratie het verkeer een beetje verstoort, hoort 

er nu eenmaal bij en de overheid moet daarin tolerant zijn.  

 3. Om wanordelijkheden te voorkomen of te bestrijden. Er is in principe pas sprake van 

(dreigende) wanordelijkheden als de demonstranten zich strafbaar (dreigen te) gedragen. 

Als er alleen sprake is van een (lichte) verstoring van de openbare orde - denk aan een 

beetje hinder - dan is er (nog) geen sprake van wanordelijkheden. Naast het gedrag van 

demonstranten is ook de plaats van de demonstratie van belang. Zo kan een burgemeester 

bij een demonstratie in de buurt van een ziekenhuis of begraafplaats eerder (striktere) 

beperkingen opleggen om wanordelijkheden tegen te gaan dan op andere openbare 

plaatsen.  

 

Vraag 7  

Is het college bereid om, indien nodig, het beleid rondom protesten op en rond 

bedrijventerreinen aan te scherpen, zodat toekomstige blokkades voorkomen kunnen worden? 

Antwoord: Demonstreren is een grondrecht. Hier is geen beleid voor en iedere situatie wordt 

beoordeeld op basis van de feiten en omstandigheden die op het moment van een demonstratie 

van toepassing zijn. We houden ons aan de wettelijke regelgeving. Ik zie geen aanleiding om 

hiervoor beleid te maken. 

  

Vraag 8  

Zijn er bij de gemeente meldingen of klachten binnengekomen naar aanleiding van deze actie? 

Zo ja, hoeveel en wat is ermee gedaan?  

Antwoord: Ja, er is een klacht gekomen van de demonstranten. Deze is in behandeling. 
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Vraag 9 

Welke maatregelen neemt de gemeente om in de toekomst voorbereid te zijn op soortgelijke 

acties die mogelijk de openbare orde verstoren?  

Antwoord: Op onaangekondigde demonstratie kunnen wij ons niet voorbereiden. Daarbij neemt 

de druk op de openbare ruimte toe. Met de huidige boa capaciteit lukt het niet om zichtbaar 

aanwezig te zijn om samen met de politie een demonstratie goed te faciliteren. In de kadernota 

2026 zullen we hiervoor een claim indienen. Zodat wij als gemeente meer mogelijkheden hebben 

om onder andere demonstraties goed te kunnen faciliteren.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester van Oss 

 

b/a 

 

 

 

Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans 

 

 


